

FOKUS BULANAN: **Keluarga**

*Dipanggil untuk Memupuk Nilai
Kekeluargaan dan Perhubungan*

Pengenalan: Pada bulan Mac 2025 ini, marilah kita fokus kepada keluarga. Bagaimanakah kita memupuk nilai & hubungan kekeluargaan menurut Firman Allah? Ayat-ayat dari Efesus memberikan gambaran tentang nilai-nilai yang dikehendaki Allah dalam keluarga Kristian, kasih sayang yang berkorban dan menghormati pihak berkuasa, yang dapat memperdalam dan mengukuhkan hubungan keluarga. Dalam keluarga Kristian, kasih sayang dan rasa hormat adalah sikap yang boleh diambil tindakan yang mencerminkan interaksi Kristus dengan gereja. Ibu bapa digalakkan untuk mengasihi anak-anak mereka sebagaimana Kristus mengasihi gereja, kasih yang tidak bersyarat, tidak mementingkan diri sendiri, dan berkorban. Begitu juga, anak-anak digesa untuk menghormati dan mematuhi ibu bapa mereka, mengakui kuasa dan kebijaksanaan yang diberikan Allah kepada mereka. Dalam tindakan, nilai-nilai ini memupuk persekitaran keamanan, kesatuan, dan pertumbuhan bersama, di mana setiap ahli keluarga merasa dihargai, disayangi, dan dibimbing ke arah menjadi orang yang diciptakan Allah untuk mereka.



DOA PENUTUP:

Bapa Syurgawi, kumpulkan dan jaga semua keluarga dalam kesatuan yang sempurna dalam kasih sayang dan sokongan bersama. Tanamkan dalam diri setiap ahli keluarga semangat persefahaman dan kasih sayang antara satu sama lain.

Ya Maria, Bunda kami yang penuh kasih, berdoalah untuk semua keluarga di dunia, untuk perlindungan dari segala kejahatan dan kesengsaraan. Santo Yosef yang diberkati, bantulah kami dengan doa-doamu dalam semua keperluan hidup.

Santa Anna dan Santo Yoachim yang dihormati, ilhamkan semua keluarga untuk mengikuti cucu anda dan menjalani kehidupan Kristian sejati. Yesus yang terkasih, dengarkanlah doa ibu bapa dan datuk nenek-Mu di bumi untuk keluarga kami. Semoga rumah kami menjadi bait kedamaian, kesucian, kasih sayang tanpa syarat dan iman yang teguh kepada-Mu. Kami berdoa ini dalam nama-Mu yang maha suci dan berharga. Amin.

LAGU PENUTUP:

KITA SATU DALAM TUHAN

(sama dengan lagu Inggeris We Are One In The Bond Of Love)

Kita satu dalam Tuhan
Kita satu dalam Tuhan
Kita disatukan di dalam Roh Tuhan
Kita satu dalam Tuhan

Mari kita bernyanyi
Rasakan kasih Tuhan
Mari berpegang tangan supaya dunia tahu
Kita satu dalam Tuhan

Kita satu dalam iman
Kita satu dalam iman
Kita disatukan di dalam iman
Kita satu dalam iman



Diterbitkan oleh:
Peninsular Malaysia
Pastoral Team

Emel:
api@archkl.org

EDARAN DALAMAN SAHAJA

DOA PEMBUKAAN: (Bersama)

Bapa kami di Syurga, kami bersyukur kepada-Mu atas pemberian keluarga. Bimbinglah kami dalam memelihara keluarga kami dalam kasih sayang-Mu. Semoga keluarga kami mencerminkan kasih-Mu dan dengan rahmat-Mu semoga rumah tangga kami menjadi tempat perlindungan kesatuan dan kasih ilahi. Bantu kami untuk memupuk nilai kekeluargaan Kristian yang akan mengukuhkan dan memperdalam hubungan kami antara satu sama lain di rumah kami. Bantulah kami untuk mengasahi tanpa syarat, menghormati antara satu sama lain, melayani dengan baik, menegakkan kejujuran dan pemaafan. Semoga Firman-Mu dilihat dalam kehidupan kami yang memampukan Kerajaan-Mu menjadi kenyataan di sini dan sekarang. Kami berdoa semua ini melalui Yesus Kristus, Tuhan dan pengantara kami. Amin.

LAGU PEMBUKAAN:

Keluarga Allah

(YouTube: <https://youtu.be/KO1teHVSnn8>)

Hidup ini satu perjalanan
Di penghujungnya ada kekekalan
Yang bagi manusia jadi akhir tujuan
Surga atau kecewa
Hidup ini lembaran waktu
Harus kita tulis dengan kebenaran
Keluarga Allah saling terbuka tanpa rasa
Takut untuk terluka

Korus:

**Jadi ker'na dalam Kristus ada nasihat
Ada penghiburan kasih, ada persekutuan Roh
Ada kasih mesra dan belas kasihan
Sempurnalah sukacita kita
Sehati, sefikir dalam satu kasih
Satu jiwa, satu tujuan
Bagi kemuliaan Allah Bapa kita**

DIALOG

Dalam kesibukan dunia moden, di mana teknologi dan kehidupan pantas sering diutamakan, membina keluarga Kristian yang kuat menjadi asas untuk kestabilan, iman, kasih sayang dan asas moral.

Kasih sayang, belas kasihan, dan pengampunan adalah tonggak asas nilai Kristian yang mewujudkan persekitaran di mana individu boleh berkembang secara emosi dan rohani.

Doa ialah alat yang berkuasa yang mengukuhkan ikatan keluarga Kristian dan doa bersama membolehkan ahli keluarga berkongsi kegembiraan, kebimbangan, dan kesyukuran mereka dengan satu sama lain dan dengan Allah. Mempelajari Alkitab sebagai sebuah keluarga memupuk pemahaman bersama tentang prinsip Kristian dan menyediakan panduan untuk mengharungi cabaran kehidupan kontemporari.

Sama pentingnya ialah penekanan terhadap akhlak. Mengajar kanak-kanak kepentingan kejujuran, integriti dan kebaikan melengkapkan mereka dengan alat untuk mengemudi dunia yang sering samar-samar dari segi moral.

7 CARA UNTUK MEMUPUK NILAI & HUBUNGAN KELUARGA:

- **Mengamalkan Kasih Tidak Bersyarat:** Tunjukkan kasih sayang kepada ahli keluarga anda, bukan berdasarkan tindakan mereka, tetapi berdasarkan nilai intrinsik mereka sebagai ciptaan Allah.
- **Mengajar dan Menegakkan Hormat:** Ajar anak-anak kepentingan menghormati pihak berkuasa, bermula dengan kuasa ibu bapa, kerana ini adalah cerminan penghormatan kita terhadap kuasa Allah.
- **Memupuk Iman:** Memupuk persekitaran di mana iman dibincangkan dan diamalkan secara terbuka, menggalakkan setiap ahli keluarga dalam hubungan peribadi mereka dengan Kristus.
- **Mempromosikan Kejujuran dan Ketelusan:** Galakkan komunikasi terbuka dan kejujuran dalam keluarga, memupuk kepercayaan dan keintiman.
- **Menerapkan Nilai Pelayanan:** Ajar anak-anak pentingnya melayani orang lain, mengikuti teladan Yesus yang datang "bukan untuk dilayani, tetapi untuk melayani."
- **Kekalkan Pengampunan dan Rahmat:** Mempromosikan budaya memaafkan dalam keluarga, mencerminkan pengampunan Allah terhadap kita.
- **Berdoa Bersama:** Jadikan doa sebagai sebahagian daripada kehidupan keluarga anda, menguatkan pergantungan kolektif anda kepada Allah.

Kongsi pendapat anda dengan ahli KED anda tentang salah satu cara yang disenaraikan di atas yang anda rasa paling mencabar untuk anda.

PENDALAMAN

Efesus 6:1-4

Sumber: Alkitab Terjemahan Baru

Hai anak-anak, taatilah orang tuamu di dalam Tuhan, kerana haruslah demikian. Hormatilah ayahmu dan ibumu -- ini adalah suatu perintah yang penting, seperti yang nyata dari janji ini: supaya kamu berbahagia dan panjang umurmu di bumi. Dan kamu, bapa-bapa, janganlah bangkitkan amarah di dalam hati anak-anakmu, tetapi didiklah mereka di dalam ajaran dan nasihat Tuhan.

RENUNGAN PERIBADI:

- Baca teks dan minta hikmat dari Roh Kudus.
- Adakah terdapat perkataan atau ayat yang menyentuh anda?
- Kongsi apa yang telah diilhamkan oleh Roh Kudus untuk anda katakan.

